
PROTOKÓŁ NR 12/2015 
z posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady Gminy Wijewo odbytego 

w dniu   09   grudnia  2015 roku. 
 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Członkowie komisji zgodnie z listą obecności. 
                                                                                    Lista obecności stanowi zał. Nr 1 
oraz  
Stanisław Kasperski  -Przewodniczący  RG 
Mieczysław Drożdżyński -  Wójt Gminy Wijewo 
Krzysztof Słomianny – Skarbnik Gminy. 
Maria Nowicka – Pracownik UG 
Ewelina Wolniczak – Kierownik GOPS 
 
Porządek posiedzenia: 
     1. Otwarcie.  

2. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
         1/  programu współpracy Gminy Wijewo z organizacjami pozarządowymi na 2016  rok, 
        2/  przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania Problemów  
             Alkoholowych na terenie  Gminy  Wijewo w  2016 rok. 
        3/  określenia wzorów formularzy niezbędnych do wymiaru i poboru podatku  
             od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego, 
        4/  zmiany do uchwały Nr XIII/56/2015 w sprawie określenia wysokości stawek  
             podatku od nieruchomości, 
        5/  plan pracy Komisji Rewizyjnej, 
        6/  określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  
             i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych  
             dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego  
             lub całkowitego zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania, 
       7/  zmiany uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej dla uczniów, 
       8/  uchylenia uchwały Nr IV/14/2015 RG Wijewo z dnia 26 stycznia 2015 r. w sprawie  
            zatwierdzenia taryf dla zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wijewo, 
       9/  uchylenia uchwały Nr IV/16/2015 RG Wijewo  z dnia 26 stycznia 2015 r. w sprawie  
            zatwierdzenia regulaminu odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wijewo, 
      10/  zmiany w budżecie gminy, 
      11/ udzielenie pomocy finansowej z budżetu Gminy Wijewo na 2015 rok na rzecz      
             Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Lesznie. 
   3. Sprawy bieżące 
   4. Zapytania i wolne wnioski. 
  5. Zakończenie. 
 
Ad. pkt.  1 
 
Obradom Komisji Stałych Rady Gminy przewodniczył Radny Pan Radosław Zamiatała   
Przewodniczący Komisji Budżetowo-Socjalnej. Powitał obecnych na sali członków komisji, sołtysów 
oraz gości. Przedstawił proponowany porządek obrad do którego nie wniesiono uwag. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Kasperski zaproponował dodanie punktu w porządku 
obrad dotyczący: 
- omówienia  tematu przydziału samochodu strażackiego dla OSP Wijewo, 
- jeśli pozwoli czas rozpocząć omawianie budżetu gminy na 2016 rok. 
Przewodniczący obrad przegłosował zgłoszone poprawki do porządku obrad. Zebrani nie wnieśli 
uwag do złożonej propozycji. 
 
Ad. pkt. 2 
1/ Gminny Programu Współpracy Gminy Wijewo z Organizacjami Pozarządowymi na 2016  rok. 
Pracownik UG Pani Dorota Mitrus wyjaśniła, że jest to projekt uchwały sporządzany obligatoryjnie. 
Opracowanie takiego programu wynika z ustawy o pożytku publicznym i wolontariacie. Program ma 



na celu współprace z organizacjami, pomoc w urzeczywistnianiu ich zadań statutowych oraz 
zaangażowanie mieszkańców w realizacji zadań gminnych. Główne kierunki działania w ramach 
tego programu to sport, kultura i bezpieczeństwo. Na realizacje tego programu w budżecie gminy 
zabezpieczono kwotę 58 500 zł. Zlecenie poszczególnych zadań odbywać się będzie na podstawie 
otwartego konkursu. 
Radna Pani Barbara Górna – Szulc – jak kształtuje się podział funduszy na poszczególne 
dziedziny. 
Ze względu na brak danych odpowiedz na to pytanie zostanie udzielona w terminie późniejszym. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono innych zapytań. 
Projekt stanowi zał. Nr 2 
 
2/  Gminny  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania Problemów  Alkoholowych na terenie  Gminy  
Wijewo w  2016 rok. 
Przewodnicząca GKRPA Pani Dorota Mitrus poinformowała, że wzorem lat ubiegłych został 
przygotowany program przeciwdziałaniu  alkoholizmowi i narkomani. W związku z uwagą jaką 
wniósł radca prawny tematy zostaną rozdzielone i zostanie opracowany program przeciwdziałania 
narkomani oddzielnie.   
Główne kierunki działania to: świetlice socjoterapeutyczne, kolonie, profilaktyka w szkołach dla 
dzieci , młodzieży, nauczycieli i rodziców, pomoc osobom uzależnionym, kierowanie na badania. 
Radna Pani Dorota Rajman – czy na terenie gminy działają świetlice  socjoterapeutyczne, 
D. Mitrus – tak, na terenie gminy działają 2 świetlice w  Szkole podstawowej w Wijewie i w Zespole 
Szkól w Brennie. Ogólnie uczęszcza do nich 25 dzieci. Świetlice poza profilaktyka pomagają 
w odrabianiu lekcjo, zagospodarowaniem wolnego czasu oraz dożywianiem  
Do treści projektu uchwały nie wniesiono innych zapytań. 
Projekt stanowi zał. Nr 3 
 
3/  określenia wzorów formularzy niezbędnych do wymiaru i poboru podatku od nieruchomości,  
     podatku rolnego i podatku leśnego, 
Skarbnik Pan Krzysztof Słomianny – ten projekt uchwały jak i następny związany jest 
z koniecznością  dokonania zmian w związku z wejściem w życie ustawy o rewitalizacji. Projekty 
musza obejmować stawki dotyczące obiektów i terenów objętych rewitalizacji. 
Radny Pan Józef Pukacki – czego dotyczą te stawki czy wszystkich działek i terenów objętych  
planem. 
Skarbnik – wyjaśnił, że stawki opłat objętych rewitalizacja dotyczą terenów i obiektów  zabytkowych. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono innych zapytań. 
Projekt stanowi zał. Nr 3 
 
4/  zmiana do uchwały Nr XIII/56/2015 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od  
     nieruchomości, 
Do treści projektu nie wniesiono zapytań. 
Projekt stanowi zał. Nr 4 
 
5/  plan pracy Komisji Rewizyjnej, 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała treść protokołu z ostatniego posiedzenia gdzie 
omówiono i opracowano plan pracy komisji na 2016 rok. 
Plan Pracy stanowi zał. Nr 5 
Skarbnik – w odpowiedzi na zadane pytanie poinformował, że odpis  z FS za 2015 rok  zostanie 
dokonany w 2016 roku i wynosi 30 % kwoty funduszu. Kwota przewidziana do zwrotu to 36 500 zł.  
Na rok przyszły przewidziany jest zwrot w wysokości 38 % co da w przybliżeniu ok. 50 000 zł. 
Do treści projektu nie wniesiono zapytań. 
Projekt stanowi zał. Nr 4 
 
6/  określenie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  
     i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych  
     dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego 
      lub całkowitego zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – w ostatnim czasie wpłynęły do urzędu wnioski o opiekę 
dodatkową. Nie posiadając dokumentu regulującego te kwestie przygotowaliśmy projekt uchwały, 
który będzie określał zasady udzielania takiej pomocy. 



Kierownik GOPS Pani Ewelina Wolniczak – wcześniej nie realizowaliśmy takiej pomocy ze względu 
na brak zapotrzebowania. Jest to zadanie własne gminy o charakterze obowiązkowym. Rada 
Gminy określa szczegółowe warunki przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i warunki 
zwolnienia z opłaty. Po konsultacji z radcami należy dokonać weryfikacji w zał. Nr 1 gdzie zapisy 
pokrywają się z zapisami ustawy, gdzie zapis będzie skrócony i będzie bardziej ogólnikowy. Po 
analizie cen w sąsiednich gminach ustaliliśmy stawkę godzinowa w wysokości 12 zł. natomiast 
usługi specjalistyczne w wysokości 15 zł. Odpłatność  rodziny czy opiekunów będzie się 
kształtowała w zależności od dochodu rodziny lub osoby podlegającej opiece. 
§ 3 dotyczy zwolnień z odpłatności w szczególnie uzasadnionych przypadkach. Zwolnienie takie 
można uzyskać po złożeniu wniosku w przypadku warunków szczególnych, których 
wyszczególnienie w uchwale jest trudne. 
Radna Pani Barbara Górna –Szulc – kto może świadczy takie usługi? 
Pani Ewelina Wolniczak - świadczenie usług opiekuńczych prowadzą osoby po specjalnych kursach 
przygotowujących do takiej pracy 
Radny Pan Aleksander Poszwiński – opiece będą podlegały osoby dorosłe czy również 
niepełnoletnie, 
Pani Ewelina Wolniczak – obecnie mamy wnioski o opiekę nad osobami dorosłymi, ale mogą to być 
również dzieci. Usługi te są skierowane głownie do osób samotnych, nie posiadających rodziny na 
których w pierwszej kolejności ciąży obowiązek opieki. Innym świadczeniem opiekuńczym jest 
opieka nad dziećmi niepełnosprawnym przy diagnozie konieczności długotrwałej opieki. 
Świadczenia te są refundowane z budżetu państwa w 100% i wynoszą 1300 zł. miesięcznie.  
Wiosek o świadczenie opiekuńcze, który wpłynął do GOPS został rozpatrzony odmownie. Od 
decyzji zostało wniesione odwołanie do SKO w Lesznie. 
Do treści projektu nie wniesiono więcej zapytań. 
Projekt stanowi zał. Nr 4 
 
7/  zmiany uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej dla uczniów, 
Kierownik Ref. Spraw Obywatelskiego i Obywatelskich Pani Maria Nowicka – udzielanie pomocy 
materialnej obowiązuje od 2002 r i dotyczy tz. stypendium. Zmiany są wprowadzane równolegle ze 
zmianami w ustawie o opiece społecznej ponieważ kryterium przyznawania jest uzależnione od 
dochodów danej rodziny i świadczeń rodzinnych, które mają wpływ na wysokość stypendium, które 
w gminie nie może być niższe niż 80 % najniższego zasiłku wynoszącego 118 zł. 
Radny Pan Aleksander Poszwiński – stypendium kojarzy mi się z wynikami w nauce a to 
świadczenie należy bardziej do świadczeń socjalnych. Czy próg socjalny jest narzucony przez 
prawo czy jest to nasz przepis. 
Pani Maria Nowicka – zasady przyznawania określają ustawy. Jest to pomoc materialna zwana 
stypendium, nie ma nic wspólnego  z osiągnięciami. Stypendia naukowe przyznaje dyrektor szkoły 
ustanawiając odpowiedni regulamin i wnioskuje o fundusze na ten cel do gminy. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – w szkole podstawowej w Wijewie mamy taki regulamin który 
premiuje klasy VI. Ocenie podlegają wyniki testów końcowych. 
Przewodniczący obrad powitał przybyłego Prezesa ZG ZOSP w Wijewie Pana Stanisława 
Wolniczaka. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński -  poinformował, że otrzymaliśmy do podpisania umowę 
partnerską na zakup samochody strażackiego dla OSP w Wijewie w związku z zakwalifikowaniem 
naszego wniosku do realizacji. Zgodnie z treścią umowy koszt samochody będzie wynosił 410 tys. 
zł. płatne w ciągu miesiąca od rozstrzygnięcia przetargu. Najpóźniej po zakończeniu projektu 
nadwyżka finansowa zostanie zwrócona do OSP. Obecnie nie mamy możliwości finansowych, aby 
410 tys. wyegzekwować na zakup samochodu. Od 2 dni próbujemy się skontaktować z Zarządem 
Wojewódzkim aby wyjaśnić kwestie podanej kwoty i wyjaśnić całą sytuację. Brenno uzyskało 
samochód za znacznie niższą kwotę. W ostatnim czasie gmina Przemęt pozyskała samochód 
również za 160 tys. 
Pan Stanisław Wolniczak - kiedy został ogłoszony konkurs na zakup samochodów2 na lata 2014-
2020 zrodził się pomysł zakupu samochodu dla OSP w Wijewie. ZW OSP otrzymał informacje 
z Urzędu Marszałkowskiego o przydzieleniu na ten cel kwoty 15 mln. zł.  Zdecydowano o zakupie 
15 samochodów i ogłoszono nabór wniosków, których wpłynęło 98. 
Na posiedzeniu Prezydium w dniu 24.11.2015 dokonano przydziału samochodów na subregiony. 
Po otrzymaniu wykazu okazało się, że Leszno nie dostało żadnego. Interweniowałem we wolnych 
wnioskach. Z przyjętych kryteriów oceny gmina otrzymała 33 pkt. podobnie jak Jutrosin. Poprosiłem 
o wykaz, aby porównać ilość punków, którego nie otrzymałem do dziś. 



Komendant obiecał, że nie podpisze wniosku na wymianę samochodu starszego niż 20 lat wobec 
czego odrzucono  kilka wniosków dlatego powstała druga lista, gdzie znalazło się Wijewo. 
410 tys. to kwota zabezpieczenia, z pewnością samochód nie będzie tyle kosztował. Całkowity 
koszt będzie ok. 160- 170 tys. zł. Trzeba zrobić wszystko aby wykorzystać taka okazję ponieważ 
jest to samochód w pełni wyposażony we wszelki sprzęt. Boli mnie, że została podjęta decyzja 
o rezygnacji, należało pojechać do Poznania i porozmawia. Pieniądze można pozyskać, jest na to 
kilka miesięcy, ale trzeba  za tym pochodzić. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – nikt w gminie nie jest przeciwny zakupowi tego 
samochodu. Propozycja pojechania i wyjaśnienia sytuacji jest dobra może jest inne wyjście. Może 
drugiej takiej szansy nie będzie. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – 410 tys. to zabezpieczenie ale musi być przekazane fizycznie a 
my w tej chwili nie mamy tych pieniędzy. 
Pan Stanisław Wolniczak – pieniądze nie są potrze już zaraz tylko dopiero 30 dni po rozstrzygnięciu 
przetargu, może to być za pół roku. Należy pojechać i dowiedzieć się tych szczegółów. Umowa 
partnerska nie jest umową kupna. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – jeśli będzie pewność, że choć 50 % tej kwoty wróci do gminy to 
będziemy się starać szukać tych pieniędzy. 
 
W celu przeprowadzenia rozmowy z Komenda Wojewódzka PSP w Poznaniu zarządzono przerwę. 
 
Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady. 
 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – po przeprowadzonej rozmowie telefonicznej mam wiedze na 
podstawie której mogę podjąć decyzję. Zaproponował umówienie się na jutro i pojechanie do 
Poznania. Myślę, że sfinalizujemy tę umowę. Koszt całkowity samochodu to 1100 tys. zł. Koszt 
gminy to 15 %  - ok. 200 tys. zł. Reszta pieniędzy jest na zabezpieczenie działalności związku w 
formie zaliczki. Po rozliczeniu nastąpią sukcesywne zwroty. Ostatnie 100 tys. po kontroli w 2017 r. 
Zaapelował o podjęcie działań zmierzających do pozyskania dodatkowych środków i szukanie 
sponsorów. Podejmujemy temat i będziemy szukać pieniędzy. 
Pan Stanisław Wolniczak – 1100 tys. zł. to cena maksymalna. Cena rzeczywista będzie zależała od 
wyników przetargu. 
Skarbnik – poprosił radnych o zielone światło dla Wójta w działaniu na rzecz pozyskania 
samochodu, 
Radny Pan Radosław Wojcieszyk – jeśli ma być samochód to musimy zaufać Wójtowi i pozwolić na 
działanie. 
Pan Stanisław Wolniczak – podziękował za zrozumienie i pozytywne ustosunkowanie się do 
realizacji zakupu samochodu. Jestem przekonany, że będzie nam służył wszystkim długo i dobrze.  
Przewodniczący obrad zakończył dyskusje, i przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku 
obrad. 
 
8,9/  uchylenia uchwały Nr IV/14/2015 RG Wijewo z dnia 26 stycznia 2015 r. w sprawie  
     zatwierdzenia taryf dla zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wijewo, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – otrzymaliśmy nowe umowy na odprowadzanie ścieków. Czy na 
podstawie nowej umowy zmieni się cena za 1m3 ścieków. Jeśli nie uchylimy uchwały o dopłatach to 
będzie obowiązywać nadal. 
Pani Barbara Górna-Szulc – uchwała o dopłatach ma termin ważności i będzie obowiązywała do 
końca tego roku. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – jeśli ta uchwała przestanie obowiązywać to podwyżka będzie ok. 
60 %. Jest to duży skok, mieszkańcy będą niezadowoleni z tego faktu. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – podjęte w styczniu uchwały zostały podjęte z naruszeniem 
prawa. Pomimo, że oczyszczalnia jest nasza działamy w obrębie związku i na podstawie naszego 
wniosku i obliczeń decyzje o ich zatwierdzeniu podejmuje Związek, który podjął odpowiednie 
uchwały, dlatego musimy nasze uchylić aby w obiegu nie było dwóch. Zatwierdzone stawki są takie 
same jak poprzednio. 
 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – kto przedkłada stawki do zatwierdzenia Wójt czy 
rada. Czy ktoś ma wpływ na wysokość stawki?. 



Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – o ustalenie stawek wnioskuje Wójt. Na wysokość stawek nikt 
nie ma wpływu ponieważ wartości są ustalane na podstawie wyliczeń. Obecna stawka jest 
wynikiem wyliczeń dokonanych w styczniu choć nie jest to cena zgodna z rzeczywistością. 
Skarbnik Pan Krzysztof Słomianny – obecnie po zmianie uchwał sytuacja się nie zmienia. Różnica 
może zaistnieć od stycznia kiedy uchwała o dopłatach wygaśnie. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – zwrócił się z zapytaniem  czy od 1 stycznia mieszkańcy Wijewa 
będą płacić wyższą stawką za ścieki. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – decyzja czy stawka będzie wyższa czy taka sama należy do 
Państwa. Obowiązywanie nadal dopłaty i w jakiej wysokości należy do decyzji rady i wymaga 
podjęcia stosownej uchwały. 
Radna Pani Barbara Górna-Szulc – ile kosztuje nas dopłata do ścieków. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – koszt 1m3 ścieków na oczyszczalni wynosi 15 zł. Rzeczywista 
kwota dopłaty jest znacznie wyższa. W celu uszczelnienia systemu odprowadzania ścieków od 
początku grudnia wszyscy przewoźnicy maja obowiązek przedstawiania listy odebranych ścieków.  
Radna Barbara Górna-Szulc – na 2015 rok szacunkowy dochód z oczyszczalni został zawyżony, 
czy na 2016 przyjęto realne dochody uwzględniający jednie funkcjonujące studzienki. 
Skarbnik Pan Krzysztof Słomianny – przedstawił  plan i wykonanie budżetu w tym zakresie na 2015 
r. oraz plan na 2016 r. 
Jeśli będą rosły zrzuty to będą rosły dochody. Ponieważ prąd i zatrudnienie to koszty stałe, które 
nie ulegną zmianie . 
Radny Pan Radosław Wojcieszyk – zrzut ścieków dowożących jest nieduży i nie obejmuje całej 
gminy ponieważ funkcjonujące obecnie dwie beczki nie są wstanie dowieść wszystkich ścieków 
z terenu całej gminy, 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – może dojść do paradoksu, że przy braku dopłat 
dowóz będzie tańszy i ludzie mogą się nie podłączać.   
Radny Pan Radosław Wojcieszyk – należy ludzi zmotywować do odprowadzania ścieków do 
oczyszczalni. 
Radny Pan Aleksander Poszwiński – dlaczego mamy się oszukiwać, że ścieki są droższe. Każda 
dopłata pochodzi z naszych podatków, czyli płacimy za to wszyscy. System jest drogi i dlatego 1m3 
tyle kosztuje. 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – system nie jest drogi tylko koszty podnosi mała ilość ścieków. 
Radny Pan Radosław Wojcieszyk – system nie jest drogi tylko jego budowa ale jest za to bardzo 
czysty i bezpieczny dla środowiska, 
Roman Jęśkowiak – podatków nie podnosić bo będzie niezadowolenie, dopłaty utrzymać a z czego 
będziemy inwestować 
Radny Pan Stanisław Kasperski – uchyleniu podlega również uchwała zatwierdzająca regulamin  
odprowadzania ścieków. Z jakich przepisów będziemy teraz korzystać. 
Pracownik UG Pani Agnieszka Fogt -  uchwała ta jest uchylana ponieważ MZWIKA we Wschowie 
posiada taki regulamin, który obowiązuje na terenie działania związku. 
Do treści projektów nie wniesiono zapytań. 
Projekt stanowi zał. Nr 5, 6, 
 
10/  zmiany w budżecie gminy, 
Skarbnik – zapoznał zebranych z planowanymi zmianami jakie należy dokonać w budżecie gminy 
w związku do końcem roku. 
Zwiększa się wydatki w dziale: 
-rolnictwo w kwocie 8 700 zł. z przeznaczeniem na opracowanie planu aglomeracji Wijewo, 
-Izby Rolnicze – w kwocie 250 zł. na rzecz wpłaty z uzyskanego dochodu z podatku rolnego 
- ochrona środowiska – o kwotę 5000 zł. na utrzymanie schroniska, 
Zmniejsza się wydatki w dziale: 
- gospodarka mieszkaniowa o kwotę 8 700 zł., 
- urząd gminy o kwotę 5250 zł., 
Ponadto dokonuje się zmian w dziale oświata i opieka społeczna zgodnie z wnioskami kierownictwa 
placówek, 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – kwota za sporządzenie planu aglomeracji jest duża, czy 
pracownicy nie mogli by tego zrobić sami, 
Pracownik UG Pan Leszek Józefczak – plan aglomeracji został zlecony firmie, która zaoferowała 
najniższą cenę w ogłoszonym konkursie. Jest to firma, która wcześniej robiła taki projekt dla naszej 
gminy. 



Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – od 2017 roku będą naliczane kary za nie skanalizowany obszar 
aglomeracji dlatego należy go zmienić ponieważ nie jesteśmy w stanie skanalizować całej gminy w 
tak krótkim czasie. 
Decyzja o dopłacie  jest trudna i niepopularna. Do obecnej ceny gmina dokłada sporo ponieważ 
rzeczywisty koszt odbioru 1 m3 ścieków wynosi 15 zł.  
Radny Pan Stanisław Kasperski – najważniejsze aby nie zrazić mieszkańców do korzystania z 
kanalizacji a tak może być kiedy zniesiemy obowiązującą dopłatę. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – stawki powinny być realne zgodne z kosztami. Nie możemy 
być dobroduszni ponieważ nie zrobimy nic na terenie gminy a mamy szanse pozyskać pieniądze na 
remont szkół, gdzie będzie potrzebny wkład własny. Wszyscy otrzymali nowe umowy  ze stawkami 
bez dopłat. Zmieniliśmy również sposób fakturowania należności. Od nowego roku płatność będzie 
realizowana z góry ryczałtowo i płacone na indywidualne konta. 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – uważam, że należy przeprowadzać kontrole i egzekwować 
podłączanie się  lub wywóz ścieków do oczyszczalni. 
Do treści projektu nie wniesiono zapytań. 
Projekt stanowi zał. Nr 7 
 
11/ udzielenie pomocy finansowej z budżetu Gminy Wijewo na 2015 rok na rzecz     
      Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Lesznie. 
Skarbnik – wyjaśnił, że pomimo odczytanego podziękowania pomoc ta nie została jeszcze 
przekazana. Zgodnie z treścią pisma pieniądze te zostaną przekazane bezpośrednio do szpitala w 
formie dotacji. 
Do treści projektu nie wniesiono zapytań. 
Projekt stanowi zał. Nr 8 
 
Ad. pkt.  3 
 
Przewodniczący obrad zapoznał zebranych z odpowiedzią ZDW w Nowym Tomyślu na wniosek 
w sprawie odwodnienia ul. W. Witosa w Wijewie. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – czy plan modernizacji   drogi 305 przewiduje chodniki po obydwu 
stronach. 
 
 
Ad. pkt.  4 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Kasperski – w porównaniu z budżetem na 2015 budżet 
na przyszły rok jest o 1 mil zł mniejszy. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński - z oczyszczalni mamy niewykonanie dochodów w wysokości 
800 000 zł. do tego doszły planowane dochody ze sprzedaży mienia. 
Skarbnik Pan Krzysztof Słomianny – dochody majątkowe to nie tylko kwoty wypracowane przez 
oczyszczalnie czy ze sprzedaży są to również  dotacje z funduszy na inwestycje. Dochody budżetu 
zostały wyszacowane ostrożnie aby ewentualne nadwyżki można było przeznaczyć na inwestycje. 
Proponowany budżet jest skromny ale realny. 
Radny Pan Roman Jęśkowiak -  ile będą nas kosztować odsetki od obsługi długu. 
Skarbnik Pan Krzysztof Słomianny -  w przyszłym roku chcielibyśmy spłacić ratę przypadającą na 
2016 rok jak najwcześniej, aby nie rosły odsetki, które na 2016 wynoszą 800 tys. zł. W kryzysowej 
sytuacji zawsze możemy wziąść kredyt. 
Radny Pan Stanisław Kasperski – sprzedaż budynków w Zaborówcu i Potrzebowie  oraz działek 
budowlanych może być zapleczem finansowym na 2017 rok. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – w budżecie najważniejsze są dopuszczalne wskaźniki których 
nie można przekroczyć. Zleciłem wycenę budynku w Potrzebowie. Każda kwota która wpłynie za 
ten obiekt będzie przydatna. 
- do lokatora w Zaborówcu wystosowano pismo w sprawie wymeldowania, z podkreśleniem, że w 
przypadku nie opuszczenia budynku zostanie przeprowadzony wymagany remont na koszt 
lokatora. 
- na chwilę obecna nie ma potrzeby budowy przedszkola, posiadane lokum wystarcza,  
Radny Pan Stanisław Kasperski – w sprawie rozbioru budynku pod ośrodek zdrowia były 
prowadzone rozmowy z firma UMIKOP. 
Radny Pan Radosław Wojcieszyk – gruz z tego obiektu można wykorzystać na utwardzenie dróg. 



Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – działka po uporządkowaniu będzie bardziej atrakcyjna. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – czy na budowę ul. Młyńskiej są zabezpieczone pieniądze. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – posiadana kwota nie wystarczy na realizacje całego zadania 
musimy znaleźć dodatkowe pieniądze. Wystąpiliśmy już do FOGRu o dofinansowanie 2 dróg,  
Z PROG nie możemy się starać, ponieważ nie posiadamy dróg, które by się kwalifikowały, 
Radny Pan Radosław Wojcieszyk – poinformował, że Nadleśnictwo wyraża zgodę na budowę 
ścieżek rowerowych w pasie p-poż, może to być szansa na ścieżkę w Radomyślu. 
Radny Pan Józef Pukacki – wyraził potrzebę dokonania przeglądu oświetlenia ulicznego, na pewno 
lampy nie świecą koło sali. 
Radny Pan Alojzy Wolniczak – czy można dokupić skrzynki na piasek, są miejsca gdzie brakuje, 
 
Ad. pkt. 5 
 
W związku z wyczerpaniem porządku przewodniczący obrad podziękował za udział i zakończył 
obrady. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
 

                                                                      Przewodniczący obrad 
 

                                                                            Radosław  Zamiatała 
 
 
 
 
 
 
 
 


